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Spørgsmål nr. 51 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren præcisere, hvor stor stigningen har været med 
ulovlig import af peberspray gennem de seneste 5 år? Spørgs-
målet stilles i forlængelse af Rapport om erfaringerne med pe-
bersprayordningen, jf. REU alm del - bilag 596, folketingsåret 
2019-20.” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, som har oplyst følgende: 

 

”Det fremgår af Justitsministeriets rapport om erfaringerne med 
pebersprayordningen, side 15, at Rigspolitiet har oplyst, at nogle 
politikredse har konstateret en stigning i antallet af sager om 
ulovlig import af peberspray til Danmark. Nogle kredse har an-
ført, at der er tale om en markant stigning.   
 
Desuden fremgår det af rapporten, side 16, at pebersprayordnin-
gen lader til at have ført til en – tilsyneladende utilsigtet – stig-
ning i antallet af sager om overtrædelse af våbenlovgivningen, 
da der er konstateret et ikke ubetydeligt antal sager om ulovlig 
indførelse af peberspray i 2019. 
 
Rigspolitiet kan oplyse, at det ikke er muligt ved et elektronisk 
udtræk i politiets systemer at opgøre antallet af sager om ulovlig 
indførsel af peberspray, idet sådanne sager ikke registreres un-
der en særskilt gerningskode i politiets sagsstyringssystem 
(POLSAS). Sådanne sager registreres derimod under den gene-
relle gerningskode om overtrædelser af ”våbenloven, i øvrigt”. 
 
En opgørelse af, hvor stor stigningen har været med ulovlig im-
port af peberspray gennem de seneste 5 år, vil derfor kræve en 
større manuel gennemgang af et stort antal sager, som er regi-
streret på den generelle gerningskode.” 
 

 

 

 


